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Geacht college, 
 
De Historische Vereniging ‘Het Land van Brederode’ wenst u voor de komende 

raadsperiode veel wijsheid en succes toe! 
De Historische Vereniging zou bijzonder graag kennis willen maken met de 

wethouder die cultuur/ cultureel erfgoed in zijn portefeuille heeft. We willen 
graag van gedachten wisselen over het grote belang van de instandhouding van 
het culturele erfgoed en het permanent uitvoeren van historisch onderzoek voor 

de inwoners van de kern Vianen en zijn directe omgeving. 
 

Wij hebben vernomen dat oud-wethouder Hendriksen op haar laatste werkdag 
belangwekkende opmerkingen heeft gemaakt over de vondst van de skeletten 
enige tijd geleden in Vianen. Zij pleitte ervoor dat de 82 jongens en mannen die 

meer dan 200 jaar naamloos in een Viaans massagraf hebben gelegen, het 
verdienen letterlijk een gezicht te krijgen, door van één van hen een 

gezichtsreconstructie te maken. Zo maak je het verhaal van het massagraf 
zichtbaar voor het publiek. Verder noemden de onderzoekers in hun 
archeologisch rapport dat de gevonden beenderen zeer waarschijnlijk uit het 

einde van de 18e eeuw dateren.  Op dat moment  was de Republiek verwikkeld in 
de Eerste Coalitieoorlog (1792-1797). Het was in december 1794 dat Pichegru 

Noord-Brabant bezette en in januari van het volgende jaar verder noordwaarts 
trok en Utrecht innam. Willem V week vervolgens uit naar Engeland. Het 

Nederlandse leger, dat nauwelijks tegenstand had geboden, smolt weg en het 
ongedisciplineerde Engelse leger, dat evenmin veel strijd had geleverd, vertrok 
plunderend richting Hannover. Overal in het land braken revoluties uit.  

Tegen de achtergrond van deze gebeurtenissen zou de Historische Vereniging 
graag inhoudelijk historisch onderzoek willen doen naar de specifiek Viaanse 

omstandigheden, met daarin bijzondere aandacht voor de vaak zeer jonge vooral 
Engelse soldaten.   
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Voor dit onderzoek is het van belang dat wij inzage krijgen in het archeologisch 
rapport.                                                                                                       

Vandaar ons verzoek aan u toestemming te verkrijgen het archeologisch rapport 
in te zien. 

 
Tenslotte wil de Historische Vereniging het college een voorstel doen inzake de 
toekomst van het prachtige vroeg 15e-eeuwse Stadhuis van Vianen.  Zonder 

overdrijving kan gesteld worden dat dit Stadhuis het belangrijkste openbare 
monument van de gemeente Vijfheerenlanden  is.                                                    

Het Stadhuis moet behouden blijven voor de inwoners van Vianen (en daar 
buiten). De Historische Vereniging stelt daarom voor het Stadhuis een ‘stads 

museale’ functie te geven. Het huidige Stedelijk Museum van Vianen zou in het 
Stadhuis gehuisvest kunnen worden. Kunst- en cultuurbezit van de oude 
gemeente Vianen kan zo permanent geëxposeerd blijven worden en het 

chronische ruimtegebrek van het Stedelijk Museum is opgelost.                                                                                                                    
Daarnaast zou het Stadhuis bijvoorbeeld ruimte kunnen bieden aan 

publieksactiviteiten zoals educatie, genealogisch en ander onderzoek, debat, 
lezingen en culturele optredens. De burgerzaal kan o.a. gebruikt blijven worden 
als trouwlocatie.                                                                                                                        

Het ruimtelijke zwaartepunt zou in onze visie bij het Stedelijk Museum moeten 
liggen. De Historische Vereniging kan haar eigen collectie, waaronder een zeer 

bijzondere munten- en prentenverzameling, in bruikleen aan het Stedelijk 
Museum geven. Ruimtelijk zou de Historische Vereniging de ‘fractiekamer’ willen 
gebruiken voor genealogisch en historisch onderzoek naast het houden van 

kleine vergaderingen.                                                                                                                                                                           
Uiteraard zijn wij altijd bereid onze visie over de toekomst van het Stadhuis van 

Vianen met u te bespreken. 
Wij hopen de komende vier jaar op een constructieve samenwerking. 
In afwachting van uw bericht. 

 
Hartelijke groet, 

 
          
 

 
Ralf Krämer Marga Visser 

voorzitter secretaris 




